



IMPACT REPORT

January - December 2023



FEDERATION OF
BLACK FÉDÉRATION DES
CANADIENS CANADIENS
NOIRS



FEDERATION OF
BLACK FÉDÉRATION DES
CANADIANS CANADIENS
NOIRS

STRONGER
TOGETHER –
NOTHING ABOUT
US WITHOUT US

IMPACT REPORT

We are thrilled to share with you our impact report, highlighting the incredible work the Federation of Black Canadians has accomplished over the past year.

We are deeply committed to making a positive impact on the communities we serve and creating sustainable change.

Through our programs and initiatives, we have made significant strides towards achieving our goals and empowering individuals to reach their full potential.

This report not only celebrates our accomplishments but also serves as a testament to the hard work and dedication of our team, partners, and supporters.



IMPACT SNAPSHOT

15+

Community events
hosted

6300

Members - general &
paid members

492.1K

People reached across our
digital platforms

WHERE CREATIVITY
AND COMMUNITY
COME TOGETHER

Equity In Healthcare
Join the conversation

Date: February 22nd
Time: 6pm EST
Lieu: Zoom

Registration now open

Impact Gala
Sponsorship Package

Saturday, September 22, 2023 | 6PM-10PM EST
Toronto Marriott City Centre, Toronto, ON



BLACK CAREER ADVANCEMENT PROGRAM
JOB OPPORTUNITY

Hiring Company:
onecliq
Video Editor (part-time)

- \$20-24/hour
- Remote
- Proficiency in video editing software like Adobe Premiere Pro, Final Cut Pro, etc.

LEARN MORE AND APPLY NOW VIA THE BFN JOB BOARD

INVESTING 101

NATIONAL PARTNERS GROUP MEETING

EDWARD MATWAWANA
Program Director
Michelle Jean Foundation

ADIGO ANGELA ACHOBA-OMAJALI
Director of Finance
Pan-Canadian Association of Nurses of African Descent

KAMIKA WILLIAMS
President
Ninadotso Society

Discover new businesses, partnerships and connections

APR 26th | 8pm EST



Calling all **black** businesses, non profits and entrepreneurs

Join the Black Builders Network

Register to enjoy exclusive features and services.

LEARN MORE

ON YX | **BFN**

THE POWER OF NETWORKING
SEPT 21ST | 6PM EST | ZOOM

TOBI MOHAMMED

REGINALD OBLITEY

JUSTINA KANZA

SUPPORTS FOR STUDENT LEARNING

GIVING BLACK YOUTH THE SUPPORT TO SUCCEED

SCHOLARSHIPS
WORKSHOPS
MENTORSHIP
TUTORING
PHYSICAL ACTIVITY

OUR PILLARS

Lifelong Learning

Promoting lifelong learning and removing systemic barriers to success in schools and classrooms

Employment Development

Increasing access to employment-related training to address system barriers in both traditional and untraditional sectors of work

Total Health

Developing a national plan of action to help improve the health and well-being of Black Canadians.

Criminal Justice Reform

Addressing the impact of anti-Black racism in the criminal justice system

OUR WORK

Through our National campaigns and projects, FBC worked alongside community members to share information, create opportunities and address issues within our four pillars. Our projects engaged individual members of the Black community, allies, businesses, non-profits and government. We reached **492.1K** people on our digital platforms and had an average of **30-50** people in attendance at each of our project events.

PROJECT	DETAILS	OUTCOMES
Supports for Student Learning	The Supports for Student Learning Program (SSLP) is a free after school program with mentorship for Black youth throughout Canada	This year we successfully launched 7 locations across Canada, including Ontario, British Columbia, Alberta, and Saskatchewan. Impacting 180+ Black Youth and counting. We were able to give out \$ 250,000 in scholarships, and provide 1-on-1 academic tutoring, mentorship, physical education, mental wellness, career discovery and more.
Black Entrepreneurship Program	The Black Entrepreneurship Program (BEP) is a free virtual and mentorship program for Black youth (16-29 years). The BEP is primarily located in Ontario, Alberta and Quebec	The BEP program has empowered over 90 Black entrepreneurs in Canada by providing vital resources, mentorship, and funding opportunities. Through our four-month virtual program and pitch competitions offering grants up to \$5,000, we've spurred economic growth and job creation within the community. Additionally, we're committed to long-term support, offering a year of free membership to our Black Builders Network Premium, ensuring sustained success beyond the program.

PROJECT**DETAILS****OUTCOMES****Impact Gala**

Lorem Ipsum @ Kai

In partnership with Skills for Life, our gala was a resounding success in raising crucial funds to support SSLP and BEP. Through this collaborative effort, we've been able to enhance educational opportunities for underserved students while empowering Black entrepreneurs with essential resources and mentorship. The funds raised have directly contributed to bridging educational gaps and fostering economic empowerment within marginalized communities. Together, we're making a tangible difference in the lives of students and entrepreneurs, paving the way for a brighter and more inclusive future.

Black Builders Network

A Black Business and Nonprofit Resource Hub, your go-to destination for accessing a wide range of resources designed to support and empower black entrepreneurs, non-profits, and businesses.

Formerly our partners in principle, we relaunched our goals with this network. We are over 400 members strong, providing capacity-building webinars, access to business development support, often free tickets to major networking events, and our quarterly black builders meetings

Black Builders Quarterly Meetings

The Black Builder's Quarterly meeting serves as a spotlight for community organizations across Canada to share the work they are doing and lean on each other's resources and knowledge. Amplifying work and celebrating community work!

- Increase collaboration: Exchange ideas, resources, and knowledge, forming stronger alliances and joint initiatives.
- Promote knowledge sharing: Showcase your work and learn from others' experiences, gaining valuable insights and best practices for your community.
- Increase visibility: Gain national exposure, attract media attention, and raise awareness about your organization's important work.

PROJECT

DETAILS

OUTCOMES

Black Career Advancement Program (BCAP)

A program delivered in partnership with Black Founders Network that provides tailored employment readiness support to equip Black youth with skills and knowledge career growth and fill hiring gaps facing black led companies.

In partnership with Skills for Life, our gala was a resounding success in raising crucial funds to support SSLP and BEP. Through this collaborative effort, we've been able to enhance educational opportunities for underserved students while empowering Black entrepreneurs with essential resources and mentorship. The funds raised have directly contributed to bridging educational gaps and fostering economic empowerment within marginalized communities. Together, we're making a tangible difference in the lives of students and entrepreneurs, paving the way for a brighter and more inclusive future.

Equity in Health

A virtual event featuring healthcare professionals shedding light on the crucial topics of vaccination and influenza. Engaging with our community partners, participate in discussions on health equity.

We successfully hosted an event with around 100 participants featuring of panel of healthcare professionals discussing equity in healthcare and combating vaccine misinformation.

Black Accessibility Knowledge (BLAcK) Hub

First of its kind Black-centered accessibility hub provides confidential, fully accessible, and free support for Black individuals with disabilities,

Addresses systemic barriers and bridging structural gaps in accessing Black-focused disability resources and services, informed and designed by Black people with disabilities.

PROJECT	DETAILS	OUTCOMES
<p>Promoting Black Business through Events</p>	<p>We hosted events in partnership with BFN and 3 other black led groups. Including providing tickets and a space at <u>Elevate</u> and <u>Collision</u> to put black professionals and entrepreneurs in networking opportunities with other professionals and VCs</p>	<p>Supported 200 Black new and growing entrepreneurs to the internal conference to learn, network, and pitch their businesses.</p>
<p>Giving Tuesday</p>	<p>Our first stab at an online fundraising campaign, leveraging the benefits of Giving Tuesday to drive donations</p>	<p>While our efforts raised \$2000, We're excited about how much more we can raise for our cause next year now that we've tested the waters.</p>

Support For Student Learning Program

Breaking down barriers that Black youth face by offering after-school tutoring, mentorship, and holistic learning to enhance academic success, providing scholarships to overcome financial barriers, and guiding them towards diverse post-secondary education and career opportunities.



\$250,000
in scholarships awarded

6
Locations

180
Students

8
Weeks

Learning Sessions

Weekly learning sessions cover financial literacy, post-secondary navigation, career discovery, mental wellness, SMART goal-setting, and community engagement—integral tools for students' career development.

Academic Tutoring

Participants receive 5 hours of personalized 1:1 tutoring from FBC's national tutoring partner, specializing in all subjects, along with an individualized learning plan to enhance skills crucial for success in their chosen post-secondary pathway.

Mentorship

Youth are intentionally matched with mentors in their field of interest, fostering a 6-month mentorship aimed at establishing enduring relationships beyond the program.

Physical Education

Weekly physical education sessions, featuring diverse sports and nutritious snacks, provide students an opportunity to gather, foster camaraderie, and enhance group cohesion, complementing the learning sessions.



BLACK ENTREPRENEURSHIP PROGRAM (BEP)

The **Black Entrepreneurship Program (BEP)**, launched 3 successful cohorts helping jump start the careers of over 90 black entrepreneurs. This program is dedicated to nurturing the growth and success of Black entrepreneurs in Canada by providing essential resources, mentorship, and opportunities for innovation. Participants were chosen to compete in a pitch competition to win up to \$5000 in grants.

By supporting Black entrepreneurs, the BEP contributes to economic growth, job creation, and the overall empowerment of the Black community in Canada. The BEP offers practical guidance, access to funding opportunities, and mentorship to help entrepreneurs overcome challenges and realize their business goals.



Entrepreneurship Training

Join the 4 month entrepreneur program delivered virtually through cohorts of 24 participants to boost collaboration and creativity.



1-on-1 Mentorship

Participate in the 12-month mentorship program that offers 1-on-1 mentoring leaders from the Black community.



Pitch Competition

Create an award winning business pitch in our pitching competition and win prizes that include grants of up to \$5,000.00.

BEP PITCH CONTESTANTS



Build a Better Tomorrow for Black Canadians

Donate Today!



https://fbcfcn.ca/general_donation/

Whether it's networking with community stakeholders, supporting Black businesses, empowering Black students for success, or advocating for the well-being of Black Canadians, your gift leaves a tremendous legacy.





RAPPORT D'IMPACT

Janvier - Décembre 2023



FEDERATION OF
BLACK FÉDÉRATION DES
CANADIENS CANADIENS
NOIRS



FEDERATION OF
BLACK FÉDÉRATION DES
CANADIANS CANADIENS
NOIRS

PLUS FORTS
ENSEMBLE – RIEN
SUR NOUS SANS
NOUS

RAPPORT D'IMPACT

Nous sommes ravis de partager avec vous notre rapport d'impact, mettant en lumière le travail incroyable accompli par la Fédération des Canadiens Noirs au cours de l'année écoulée.

Nous sommes profondément engagés à avoir un impact positif sur les communautés que nous servons et à créer un changement durable.

Grâce à nos programmes et initiatives, nous avons réalisé des progrès significatifs vers la réalisation de nos objectifs et l'autonomisation des individus pour qu'ils atteignent leur plein potentiel.

Ce rapport célèbre non seulement nos réalisations, mais témoigne également du travail acharné et de l'engagement de notre équipe, de nos partenaires et de nos supporters.



INSTANTANÉ DE L'IMPACT

15+

Événements
communautaires
organisés

6300

Membres - membres
généraux et membres
payants

492.1K

Personnes atteintes à
travers nos plateformes
numériques

OÙ LA CRÉATIVITÉ ET LA COMMUNAUTÉ SE RENCONTRENT

Equity In Healthcare
Join the conversation

Date: February 22nd
Time: 6pm EST
Lieu: Zoom

Registration now open

Impact Gala
Sponsorship Package

Saturday, September 22, 2023 | 6PM-10PM EST
Toronto Marriott City Centre, Toronto, ON



BLACK CAREER ADVANCEMENT PROGRAM
JOB OPPORTUNITY

Hiring Company:
onecliq
Video Editor (part-time)

- \$20-24/hour
- Remote
- Proficiency in video editing software like Adobe Premiere Pro, Final Cut Pro, etc.

LEARN MORE AND APPLY NOW VIA THE BFN JOB BOARD

INVESTING 101

NATIONAL PARTNERS GROUP MEETING

EDWARD MATWAWANA
Program Director
Michelle Jean Foundation

ADIGO ANGELA ACHOBA-OMAJALI
Director of Finance
Pan-Canadian Association of Nurses of African Descent

KAMIKA WILLIAMS
President
Ninadotoo Society

Discover new businesses, partnerships and connections

APR 26th | 8pm EST



Calling all **black** businesses, non profits and entrepreneurs

Join the Black Builders Network

Register to enjoy exclusive features and services.

LEARN MORE →

ON YX | **BFN**

THE POWER OF NETWORKING
SEPT 21ST | 6PM EST | ZOOM

TOBI MOHAMMED

REGINALD OBLITEY

JUSTINA KANZA

SUPPORTS FOR STUDENT LEARNING

GIVING BLACK YOUTH THE SUPPORT TO SUCCEED

SCHOLARSHIPS
WORKSHOPS
MENTORSHIP
TUTORING
PHYSICAL ACTIVITY

NOS PILIERS

Apprentissage tout au long de la vie

Promouvoir l'apprentissage tout au long de la vie et éliminer les obstacles systémiques à la réussite dans les écoles et les salles de classe.

Développement de l'emploi

Accroître l'accès à la formation professionnelle pour surmonter les obstacles systémiques dans les secteurs traditionnels et non traditionnels du travail.

Santé totale

Élaboration d'un plan d'action national pour améliorer la santé et le bien-être des Canadiens noirs.

Réforme de la justice pénale

Aborder l'impact du racisme anti-Noir dans le système de justice pénale.

NOTRE TRAVAIL

À travers nos campagnes et projets nationaux, la FCN a travaillé aux côtés des membres de la communauté pour partager des informations, créer des opportunités et aborder des problèmes dans nos quatre piliers. Nos projets ont impliqué des membres individuels de la communauté noire, des alliés, des entreprises, des organisations à but non lucratif et des gouvernements. Nous avons touché **492,1K** personnes sur nos plateformes numériques et avons eu en moyenne de **30 à 50** personnes présentes à chacun de nos événements de projet.

PROJET	DÉTAILS	RÉSULTATS
Soutiens pour l'apprentissage des élèves	Le Programme de soutien à l'apprentissage des élèves (SSLP) est un programme parascolaire gratuit offrant un mentorat aux jeunes Noirs partout au Canada.	Cette année, nous avons réussi à lancer 7 emplacements à travers le Canada, y compris en Ontario, en Colombie-Britannique, en Alberta et en Saskatchewan. Nous avons touché plus de 180 jeunes Noirs et le nombre continue d'augmenter. Nous avons pu distribuer 250 000 dollars en bourses et offrir du tutorat académique individuel, du mentorat, de l'éducation physique, du bien-être mental, de la découverte de carrière, et bien plus encore.
Programme d'entrepreneuriat noir	Le Programme d'entrepreneuriat noir (BEP) est un programme virtuel gratuit de mentorat destiné aux jeunes Noirs (16-29 ans). Le BEP est principalement présent en Ontario, en Alberta et au Québec.	Le programme BEP a permis à plus de 90 entrepreneurs noirs au Canada de bénéficier de ressources vitales, de mentorat et d'opportunités de financement. Grâce à notre programme virtuel de quatre mois et à des concours de pitch offrant des subventions pouvant atteindre 5 000 dollars, nous avons stimulé la croissance économique et la création d'emplois au sein de la communauté. De plus, nous nous engageons à fournir un soutien à long terme en offrant une année d'adhésion gratuite à notre Black Builders Network Premium, garantissant un succès durable au-delà du programme.

PROJET

DÉTAILS

RÉSULTATS

Gala de l'Impact

Le Gala Impact est un Gala de collecte de fonds. Cet événement célèbre les réalisations des Canadiens noirs et recueille des fonds essentiels pour responsabiliser la communauté noire.

En partenariat avec Skills for Life, notre gala a été un succès retentissant pour collecter des fonds essentiels afin de soutenir le SSLP et le BEP. Grâce à cet effort collaboratif, nous avons pu améliorer les opportunités éducatives pour les étudiants défavorisés tout en offrant aux entrepreneurs noirs des ressources et un mentorat essentiels. Les fonds collectés ont directement contribué à combler les écarts éducatifs et à favoriser l'autonomisation économique au sein des communautés marginalisées. Ensemble, nous faisons une différence tangible dans la vie des étudiants et des entrepreneurs, ouvrant la voie à un avenir plus lumineux et plus inclusif.

Réseau des Bâisseurs Noirs

Centre de ressources pour les entreprises et les organisations à but non lucratif noires, votre destination privilégiée pour accéder à une large gamme de ressources conçues pour soutenir et autonomiser les entrepreneurs, les organisations à but non lucratif et les entreprises noires.

Anciennement nos partenaires principaux, nous avons relancé nos objectifs avec ce réseau. Nous comptons désormais plus de 400 membres, offrant des webinaires de renforcement des capacités, un accès au soutien au développement des entreprises, souvent des billets gratuits pour des événements de réseautage majeurs, et nos réunions trimestrielles des bâisseurs noirs.

Réunions trimestrielles des Bâisseurs Noirs

La réunion trimestrielle des Bâisseurs Noirs sert de vitrine pour les organisations communautaires à travers le Canada afin de partager le travail qu'elles accomplissent et de s'appuyer sur les ressources et les connaissances des autres. Elle met en valeur le travail et célèbre l'action communautaire !

- Augmenter la collaboration : Échangez des idées, des ressources et des connaissances, formez des alliances plus solides et des initiatives communes.
- Promouvoir le partage des connaissances : Mettez en valeur votre travail et apprenez des expériences des autres, en acquérant des connaissances précieuses et des meilleures pratiques pour votre communauté.
- Accroître la visibilité : Gagnez en exposition nationale, attirez l'attention des médias et sensibilisez à l'importance du travail de votre organisation.

PROJET

DÉTAILS

RÉSULTATS

Programme de Promotion de Carrière des Noirs (PPCN)

Un programme offert en partenariat avec le Réseau des Fondateurs Noirs qui fournit un soutien spécifique à la préparation à l'emploi pour équiper les jeunes Noirs de compétences et de connaissances pour la croissance de leur carrière et combler les lacunes en matière de recrutement rencontrées par les entreprises dirigées par des Noirs.

En partenariat avec Skills for Life, notre gala a été un succès retentissant pour collecter des fonds essentiels afin de soutenir le SSLP et le BEP. Grâce à cet effort collaboratif, nous avons pu améliorer les opportunités éducatives pour les étudiants défavorisés tout en offrant aux entrepreneurs noirs des ressources et un mentorat essentiels. Les fonds collectés ont directement contribué à combler les écarts éducatifs et à favoriser l'autonomisation économique au sein des communautés marginalisées. Ensemble, nous faisons une différence tangible dans la vie des étudiants et des entrepreneurs, ouvrant la voie à un avenir plus lumineux et plus inclusif.

Équité en santé

Un événement virtuel mettant en vedette des professionnels de la santé qui éclairent des sujets cruciaux tels que la vaccination et la grippe. En collaboration avec nos partenaires communautaires, participez à des discussions sur l'équité en santé.

Nous avons organisé avec succès un événement avec environ 100 participants mettant en vedette un panel de professionnels de la santé discutant de l'équité en santé et de la lutte contre la désinformation sur les vaccins.

Centre de Connaissance sur l'Accessibilité pour les Noirs (CCAN)

Premier centre d'accessibilité centré sur les Noirs de son genre, offrant un soutien confidentiel, entièrement accessible et gratuit aux personnes noires en situation de handicap.

Adresse les barrières systémiques et comble les écarts structurels dans l'accès aux ressources et services pour les personnes handicapées centrés sur les Noirs, informés et conçus par des personnes noires en situation de handicap.

PROJET	DÉTAILS	RÉSULTATS
<p>Promotion des entreprises noires à travers des événements</p>	<p>Nous avons organisé des événements en partenariat avec BFN et trois autres groupes dirigés par des Noirs. Cela inclut la fourniture de billets et d'un espace à Elevate et Collision pour mettre en relation des professionnels et des entrepreneurs noirs avec d'autres professionnels et des investisseurs en capital-risque.</p>	<p>Nous avons soutenu 200 nouveaux entrepreneurs noirs et en croissance lors de la conférence interne pour apprendre, réseauter et présenter leurs entreprises.</p>
<p>Mardi Don</p>	<p>Notre première tentative de campagne de collecte de fonds en ligne, exploitant les avantages du mardi don pour stimuler les dons.</p>	<p>Bien que nos efforts aient permis de collecter 2000 dollars, nous sommes enthousiastes à l'idée de lever encore plus de fonds pour notre cause l'année prochaine maintenant que nous avons testé le terrain.</p>

Programme de Soutien à l'Apprentissage des Étudiants

Nous brisons les barrières auxquelles les jeunes Noirs font face en offrant du tutorat après l'école, du mentorat et un apprentissage holistique pour améliorer la réussite académique, en fournissant des bourses pour surmonter les obstacles financiers, et en les guidant vers diverses opportunités d'éducation postsecondaire et de carrière.



\$250,000
en bourses attribuées

6 180 8
emplacements étudiants semaines

Séances d'apprentissage

Les séances d'apprentissage hebdomadaires abordent la littératie financière, la navigation dans l'enseignement postsecondaire, la découverte de carrière, le bien-être mental, l'établissement d'objectifs SMART et l'engagement communautaire, des outils essentiels pour le développement professionnel des étudiants.

Tutorat Académique

Les participants reçoivent 5 heures de tutorat personnalisé en tête-à-tête de la part du partenaire de tutorat national de FCN, spécialisé dans toutes les matières, ainsi qu'un plan d'apprentissage individualisé pour renforcer les compétences cruciales pour réussir dans leur voie postsecondaire choisie.

Mentorat

Les jeunes sont intentionnellement jumelés à des mentors dans leur domaine d'intérêt, favorisant un mentorat de 6 mois visant à établir des relations durables au-delà du programme.

Éducation Physique

Des séances d'éducation physique hebdomadaires, mettant en vedette divers sports et des collations nutritives, offrent aux étudiants l'occasion de se rassembler, de favoriser la camaraderie et d'améliorer la cohésion de groupe, complétant ainsi les séances d'apprentissage.



PROGRAMME D'ENTREPRENEURIAT NOIR (PEN)

Le Programme d'Entrepreneuriat Noir (PEN) a lancé avec succès 3 cohortes, aidant à démarrer les carrières de plus de 90 entrepreneurs noirs. Ce programme est dédié à favoriser la croissance et le succès des entrepreneurs noirs au Canada en fournissant des ressources essentielles, un mentorat et des opportunités d'innovation. Les participants ont été sélectionnés pour participer à un concours de pitch afin de remporter jusqu'à 5000 dollars de subventions.

En soutenant les entrepreneurs noirs, le PEN contribue à la croissance économique, à la création d'emplois et à l'autonomisation globale de la communauté noire au Canada. Le PEN offre des conseils pratiques, un accès à des opportunités de financement et un mentorat pour aider les entrepreneurs à surmonter les défis et à réaliser leurs objectifs commerciaux.



Entrepreneurship Training

Join the 4 month entrepreneur program delivered virtually through cohorts of 24 participants to boost collaboration and creativity.



1-on-1 Mentorship

Participate in the 12-month mentorship program that offers 1-on-1 mentoring leaders from the Black community.



Pitch Competition

Create an award winning business pitch in our pitching competition and win prizes that include grants of up to \$5,000.00.

PRÉSENTATION DE PROJET DU PEN PARTICIPANTS



Construire un meilleur avenir pour les Canadiens noirs.

Faites un don dès aujourd'hui!



https://fbcfcn.ca/general_donation/

Que ce soit en réseautant avec les parties prenantes de la communauté, en soutenant les entreprises noires, en autonomisant les étudiants noirs pour le succès, ou en plaidant pour le bien-être des Canadiens noirs, votre don laisse un héritage considérable.

